CultureTalk Kazakhstan Video Transcripts: http://langmedia.fivecolleges.edu

About Myself and Family 
Russian transcript:

Задаёт вопросы: М.

Отвечает: С.

С: ... Я из Казахстана. С города Шымкента. Я там жила шестнадцать лет, после этого переехала в Штаты, на учёбу. 

М: Как вы здороваетесь на казахском языке?

С: На казахском языке... Ну, если с уважением, то «салеметзесдерме», «салеметзесбе», а если с друзьями... неформально... более неформальный вид, это «салем». «Салем» - это самое распространённое на казахском языке. 

М: И что это значит? Просто «здравствуй»?

С: «Салем» - это просто привет, здравствуй, а «салеметзесбе» это как бы взрослым, более уважаемым людям. 

М: А ты сейчас находишься… учишься в Смите (Smith College in Northampton, MA) последний год, да?

С: Да, сейчас мой последний год в Смите, и до этого я один год училась в школе, high school...   

О моей жизни в Казахстане... 

М: Про семью, про твою семью, кто у тебя... братья, сёстра есть... мама, папа чем занимаются?

С: Ну семья у нас довольно таки большая, пять человек... у меня мама, папа, две сестрёнки... пятнадцать и восемь лет. Мама у меня преподаёт в университете, химию преподаёт, и папа мой сейчас пытается начать свой бизнес, тоже химик, и пытается производить клей для кофрокартона. Вот... сестрёнки мои учаться, вот... пятнадцатилетняя тоже хочет сюда приехать на учёбу скоро.

English translation:

Interviewer: M.

Interviewee: S.

S: … I’m from Kazakhstan, from the city of Shymkent. I lived there for sixteen years, and after that I moved to the States for school. 

M: How do you greet each other in Kazakh language?

S: In Kazakh… Well, if you’re being respectful, then salemetzesderme, salemetzesbe.. With friends… informal… more informal form is salem. Salem is most widely used in Kazakh.

M: And what does it mean? …Simply “hello”?

S: Salem is just hi, hello, while salemetzesbe is used with adults and more respected individuals.  

M: You’re now studying in Smith. Last year, right?

S: Yes, it’s my last year in Smith, and before this I studied for one year in school, high school… About my life in Kazakhstan…

M: About family, about your family, do you have brothers or sisters… What do your mother and father do?

S: Well, our family is pretty big, five people… mom, dad, two younger sisters… fifteen and eight years old. My mother teaches at a university. She teaches chemistry and my father is now trying to open his own business. He’s also a chemist and he’s trying to manufacture glue for cardboard. My sisters are in school… the fifteen year old also wants to come here soon to study.   
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